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Ledamöter Rashid Mohammed (V) Ordförande 
Ole-Jörgen Persson (M) 1:e vice ordförande 
Elvir Kazinic (S) 2:e vice ordförande 
Nassir Abdullahi Ali (S) 
Kyllikki Iroegbu (S) 
Helene Wildner (V) 
Mansur Jama (MP) 
Annika Friberg (M) 
Lotta Högström (M) 
Ghazal Saberian (SD) 
Åsa Nilsson Söderström (L) 
Patrick Amofah (C) 
Bengt Ohlsson (S) ersätter Anna Jonazon (S) 
 

Ersättare Fadumo Dahir Igal (S) 
Letti Freivalds (S) 
Allan Ahmad (V) 
Shannet Fessehazion (MP) 
Kerstin Thufvesson (M) 
Mats Rydelius (M) 
Robert Westerlund (SD) 
Carolina Rosén (L) 
Kim Ekblom (C) 
 

Övriga närvarande Ingrid Brännström Avdelningschef 
Jonas Eliasson Avdelningschef 
Adrian Göransson Avdelningschef 
Sara Hallström Avdelningschef 
Jessika Von Malmborg Avdelningschef 
Susanna Juvas Hagbjörk Avdelningschef 
Anna Birgersson Nämndsekreterare 
Patrick Ruth Facklig Sveriges lärare 
Kristina Wennström Facklig VISION 
Riitta Eddib Facklig Kommunal 
Abdi-nur Isse T.f stadsdelsdirektör 
 

Justerare Rashid Mohammed, Annika Friberg 1-5 §§, Ole-Jörgen Persson 6-29 §§ 
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§ 6 
Tertialrapport 2 2024 för Järva stadsdelsnämnd  
JÄRVA 2024/678 
 

Beslut  
1. Tertialrapport 2 för år 2024 godkänns och överlämnas till 

kommunstyrelsen och stadens revisorer. 
2. Ansökan om medel för kommunalt bostadsbidrag görs hos 

kommunstyrelsen om 0,2 mnkr, se bilaga 3. 
3. Ansökan om investeringsmedel inom stadsmiljö avseende 

maskiner och inventarier för park i egen regi görs hos 
kommunstyrelsen om 3,6 mnkr, se bilaga 4. 

4. Ansökan om medel för kompetensutveckling 
om 936 240 kronor avseende språkutveckling svenska och 
språkutvecklande arbetsplatser inom förskola, se bilaga 5. 

5. Ansökan om medel för kompetensutveckling om 
257 700 kronor avseende stjärnmärkning hemtjänst Spånga-
Tensta-Bromsten inom äldreomsorg, se bilaga 6. 

6. Nämnden anmäler omslutningsförändringar om totalt 15,1 
mnkr. 

7. Parkleksplan för 2024, se bilaga 7. 
8. Redovisning av utfasning av fossila bränslen i 

stadsmiljöverksamheten, se bilaga 8. 
9. Underlag till förskolerapport, se bilaga 9. 

 
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
  
Särskilt uttalande 
Ole-Jörgen Persson m.fl. (M), Åsa Nilsson Söderström (L) och 
Patrick Amofah (C) lade fram ett särskilt uttalande enligt följande: 
  
Arbetet i Järva stadsdelsnämnd tar sin utgångspunkt i Moderaternas, 
Liberalernas, Centerpartiets och Kristdemokraternas gemensamma 
vision för Stockholms framtid: En modern, frihetlig, trygg, hållbar, 
tillåtande och framtidsinriktad stad, med en mångfald av människor, 
företag och föreningar. Vi bejakar stadens styrkor och särart, och 
framförallt tror vi passionerat på stockholmarnas potential och 
möjligheter att var och en och tillsammans forma sina egen framtid 
och förverkliga sina drömmar. 
  
I vårt Stockholm bemöts utmaningar genom samarbeten mellan 
staden, företagen, akademin och det civila samhället. Hit ska 

Sida 3 (45)



 
 

Järva stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 11/2024 
 

2024-09-26 

forskare, turister, investerare och studenter från hela världen söka 
sig. Stockholm ska vara en stad för alla – barn och unga, vuxna och 
äldre, inflyttade och de som bott här hela livet, företagare och 
anställda. Vi tror på stockholmarnas förmåga och rätt att bestämma 
över sina egna liv och därför är det också viktigt att alla 
stockholmare är en del av samhällsbygget och både vill och kan 
bygga sig en bättre framtid. Stockholm ska fortsätta utvecklas i takt 
med vad stockholmarna önskar, behöver och drömmer om. 
  
Vi står på stockholmarnas sida och har en tydlig målsättning med 
vår politik, att lösa de problem som stockholmarna upplever. Det är 
inte ett löfte om att politiken kan lösa alla problem. Men det är ett 
löfte om att vi ska lösa de problem som bara kan lösas genom 
politiska beslut. Vi ska värna och utveckla Stockholm och ta tillvara 
på dess unika karaktär och skönhet. När staden utvecklas ska det 
göras med samförstånd med de som bor här. 
  
Vi accepterar aldrig att människor i Stockholm får sin frihet 
begränsad på grund av diskriminering, rasism, antisemitism eller 
otrygghet. Vi arbetar målmedvetet för ökad frihet genom kraftfulla 
insatser mot den brottslighet som idag orsakar svåra problem i delar 
av staden och som begränsar människors frihet. 
  
Ordning och reda i stadens ekonomi är en förutsättning för att alla 
verksamheter i staden ska fungera. Service och omsorg till 
stockholmarna är utgångspunkten i stadsdelsnämndernas 
verksamheter, oavsett som den handlar om förskola, äldreomsorg, 
stadsmiljöarbete eller någon annan fråga som stadsdelsnämnderna 
tar beslut om. 
  
Vi är bekymrade över utvecklingen i stadsdelens ekonomi. De stora 
underskotten inom äldreomsorgen, individ och familj samt 
ekonomiskt bistånd behöver mötas upp av kraftfulla åtgärder för en 
ekonomi i balans. En viktig faktor är att ha mod och politisk vilja att 
prioritera i budgeten. Det är till exempel inte länge sedan 
majoriteten beslutade om ett återtagande av parkskötseln i egen 
regi. Beslutet beräknas medföra en extra kostnad för stadsdelen på 
mellan 7 – 12 miljoner kronor, medel som ytterligare belastar 
stadsdelens ekonomi. Förutom att beslutet var fel i sak så visar det 
en rätt häpnadsväckande ovilja hos den rödgröna majoriteten att 
prioritera – och prioritera rätt. 
Majoriteten har även prioriterat mobila medborgarkontor. T2 visar 
mycket tydligt att man på det sättet når ett mycket lågt antal 
medborgare (drygt 60 individer). En utvärdering bör göras ifall 
detta är en satsning som ska fortsätta. 
  
Det är i grunden positivt att antalet personer med ekonomiskt 
bistånd fortsätter minska något, om än blygsamt. Detta gäller även 
för de med långvarigt behov av ekonomiskt bistånd. I och med att 
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volymerna är så pass små är det dock svårt säga ifall detta är en 
ihållande trend eller inte. Under alla omständigheter skulle en 
närmare redogörelse och utredning av orsakerna härtill vara av 
intresse. Hur många av de som varit i långvarigt behov av 
ekonomiskt bistånd har till exempel flyttat eller utvandrat? 
  
T2 innehåller en rad skrivningar om feriejobben. Däremot saknas 
analyser och utredning av feriejobbens kvalité, innehåll och 
påverkan för såväl den unge som för förvaltningen. Med så stora 
volymer av feriejobb som stadsdelen nu har är det viktigt att det inte 
tummas på kvaliteten och innehåller i feriejobben. Vikten av att den 
unge utför riktiga sysslor under kontinuerlig handledning kan inte 
understrykas nog. 
  
Vi konstaterar att den olagliga försäljningen på Basargången i 
Rinkeby samt i Tensta fortsätter trots de åtgärder som gjorts. 
Utifrån det behöver slutsatser dras och ytterligare och skarpare 
åtgärder sättas in i samverkan med andra aktörer. I det 
sammanhanget bör det påpekas att en kontinuerlig närvaro av 
ordningsvakter i såväl Rinkeby som Tensta hade varit värdefullt, 
men på grund av majoritetens politik finns det ej längre. 
  
Stadsdelen får en rejäl bakläxa i medborgarnas nöjdhet gällande 
städning och renhållning. Den negativa utvecklingen måste tas på 
stort allvar och åtgärder sättas in. Vi vill se en stadsdel som är ren, 
snygg och trygg . 
  
Även kring Kista busstorg behöver mer göras. Området räknas 
fortfarande som otryggt bland många medborgare och resande till 
och från Kista. Ingenting tyder på att de åtgärder som än så länge 
satts in har varit tillräckliga för att långsiktigt vända utvecklingen. 
Tillsammans med andra aktörer – inklusive region Stockholm, 
Polisen och fastighetsägarna – bör ett samlat grepp tas här och nu 
för att vända utvecklingen. 
  
Slutligen vill vi peka på stadsdelens långsiktiga utmaning kring 
förskolan där fler barn, framför allt barn från nyanlända familjer 
och/eller barn med svag förankring i svenska språket hemifrån, 
behöver skrivas in i och gå i förskolan. Det är av yttersta vikt för att 
de sen ska klara av skolan, bryta utanförskapet och komma in i 
arbete och egen försörjning som vuxna. I det sammanhanget måste 
återigen påpekas vikten av att personal, all personal, i förskolan har 
inte bara grundläggande, men så stark egen förankring och kunskap 
i svenska språket, att de själva kan bidra till att lära ut svenska 
språket. Mer behöver göras för att säkra upp detta även utöver de 
åtgärder som redan görs och som pågått under lång tid. 
 

Sida 5 (45)



 
 

Järva stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 11/2024 
 

2024-09-26 

Handlingar i ärendet 
 JÄRVA 2024/678-1 (Godkänd - R 1) Tertialrapport 2 2024 

för Järva stadsdelsnämnd 
 JÄRVA 2024/678-12 Bilaga 1 Tertialrapport 2, 2024, Järva 

stadsdelsnämnd 
 JÄRVA 2024/678-3 Bilaga 2 SDN01 Blankettset T2 2024 
 JÄRVA 2024/678-4 Bilaga 3 Ansökan om budgetjusteringar 

drift T2 
 JÄRVA 2024/678-5 Bilaga 4 Ansökan om budgetjusteringar 

investeringar T2 
 JÄRVA 2024/678-6 Bilaga 5 KUS Språkutveckling Förskola 
 JÄRVA 2024/678-7 Bilaga 6 KUS Stjänmärkning hemtjänst 

ÄoF 
 JÄRVA 2024/678-8 Bilaga 7 JÄRVA 2024 541 Parkleksplan 

2024 
 JÄRVA 2024/678-9 Bilaga 8 Redovisning av utfasning av 

fossila bränslen 
 JÄRVA 2024/678-11 Bilaga 9 Underlag till förskolerapport 

Järva 
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§ 7 
Återtagande av tidigare beslut rörande förskolor i norra 
Järva  
JÄRVA 2024/748 
 

Beslut  
1. Järva stadsdelsnämnd återtar tidigare genomförandebeslut, 

2018-10-18 § 9, rörande beställning och tecknande av 
hyresavtal med Skolfastigheter i Stockholm AB (SISAB) 
gällande en ny förskola på Kista äng med kapacitet för nio 
avdelningar, D.nr. 2.6.-429-2017. 

2. Järva stadsdelsnämnd återtar tidigare genomförandebeslut, 
2019-05-23 § 20, rörande beställning och tecknande av 
hyresavtal med fastighetskontoret gällande en ny förskola i 
kvarteret Isafjord, med kapacitet för sex avdelningar, D.nr. 
2.6.-046-2019. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Den förändrade efterfrågan på bostadsmarknaden och en kraftigt 
justerad befolkningsprognos har inneburit att behovet av förskolor i 
norra Järva inte svarar upp mot alla nya förskoleprojekt som 
Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd fattat beslut om. Med anledning av 
detta föreslår stadsdelsförvaltningen att två genomförandebeslut 
återtas; för en förskola på Kista äng med nio avdelningar och för en 
förskola i kvarteret Isafjord med sex avdelningar. Projekten 
kommer därefter att avbrytas. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2024/748-1 (Godkänd - R 1) Återtagande av tidigare 
beslut rörande förskolor i norra Järva 

 JÄRVA 2024/748-2 Bilaga 1 - Beslutsprotokoll Kista äng 
 JÄRVA 2024/748-3 BIlaga 2 - Beslutsprotokoll Isafjord 
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§ 8 
Svar på skrivelse om samverkan med civilsamhället kring 
nattvandring  
JÄRVA 2024/109 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 
och överlämnar det som svar på skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kim Ekblom (C) inkom den 25 januari med en skrivelse till Järva 
stadsdelsnämnd. I skrivelsen ställdes två frågor till 
stadsdelsförvaltningen om samarbetet med det lokala föreningslivet 
gällande trygghetsfrågor och nattvandrarverksamhet. 
 
Förvaltningen arbetar för att involvera det lokala föreningslivet i 
trygghetsarbetet på flera sätt. Det sker genom den nya 
utvecklingssatsningen ”I Järva pratar vi om våld” som har det lokala 
föreningslivet som central samarbetspart, genom 
trygghetsinventeringar där förvaltningen vill öka föreningarnas 
deltagande samt genom att kommunicera ut den operativa lägesbild 
som beskriver trygghetsläget till föreningar. Två årliga dialoger 
med fokus på det förebyggande arbetet genomförs i samverkan med 
lokala föreningar. Samverkan kring trygghetsarbetet pågår även 
inom ramen för två av nämndens IOP. 
Gällande nattvandrarverksamheten tillhandahåller förvaltningen 
lokaler, utbildning, information och en struktur för de nattvandrande 
föreningarna och privatpersonerna. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2024/109-2 Skrivelse om samverkan med 
civilsamhället kring nattvandring 

 JÄRVA 2024/109-3 (Godkänd - R 1) Svar på skrivelse om 
samverkan med civilsamhället kring nattvandring 
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§ 9 
Svar på skrivelse - Nu måste snön röjas på Järva 
stadsdelsplaner  
JÄRVA 2024/111 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 
och överlämnar det som svar på skrivelsen. 
  
 

Sammanfattning av ärendet  
Förvaltningen instämmer i skrivelsens synpunkt om att vinterns 
snöfall och kyla påverkar möjligheterna till fotboll för barn och 
unga. De flesta av Järvas idrottsplatser ansvarar idrottsförvaltningen 
för. Förvaltningen kommer lyfta snöröjningen av idrottsplatserna 
inför kommande vinter i sin dialog med idrottsförvaltningen. 
 
De 19 planer för spontanidrott inom stadsdelsförvaltningens 
rådighet är mindre och inte bokningsbara. Dessa planer ingår inte i 
gällande driftavtal för snöröjning men kan snöröjas i undantagsfall. 
Förvaltningen kommer arbeta för att dessa planer ska kunna nyttjas 
så mycket som möjligt för meningsfull fritid. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2024/111-2 Skrivelse - Nu måste snön röjas på 
Järvas stadsdelsplaner 

 JÄRVA 2024/111-3 (Godkänd - R 2) Svar på skrivelse om 
snöröjning på Järvas stadelsplaner 
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§ 10 
Utseende av firmatecknare, fullmaktsgivare och 
utanordnare för Järva stadsdelsnämnd  
JÄRVA 2024/820 
 

Beslut  
1. Järva stadsdelsnämnd beslutar att utse stadsdelsdirektör Toni 

Mellblom till firmatecknare, fullmaktsgivare och 
utanordnare för Järva stadsdelsnämnd från och med 1 
oktober 2024. Nämnden beslutar även att Toni Mellblom 
äger rätt att utse ett lämpligt antal ställföreträdare som 
utanordnare. 

2. Järva stadsdelsnämnd beslutar om omedelbar justering. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Varje nämnd ska utse utanordnare med rätt att på nämndens vägnar 
begära om utbetalning av pengar. 
Utanordnaren ska, enligt 3 kap 5 § Regler för ekonomisk 
förvaltning (Kommunal författningssamling för Stockholm 
2014:01) utse ett lämpligt antal ställföreträdare med samma 
befogenhet som utanordnaren. Stadsdelsnämnden har också rätt att 
bemyndiga stadsdelsdirektören att företräda nämnden och teckna 
dess firma samt ge fullmakter. 
Förvaltningen förslår att Järva stadsdelsnämnd utser 
stadsdelsdirektör Toni Mellblom som utanordnare, firmatecknare 
och fullmaktsgivare. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 11 
Motion om att centralisera handläggningen av 
ledsagning/ledsagarservice och biträde av kontaktperson  
Svar på remiss från kommunstyrelsen, KS 2024/407 
JÄRVA 2024/449 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 
och överlämnar det till kommunstyrelsen som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Järva stadsdelsnämnd har ombetts att yttra sig över en motion från 
kommunstyrelsen vilken inkom till kommunfullmäktige 25 mars 
2024. I motionen föreslår ledamöter för Sverigedemokraterna att 
kommunfullmäktige ger berörda nämnder i uppdrag att upprätta en 
centraliserad funktion för handläggning av ledsagning/ 
ledsagarservice och biträde av kontaktperson i syfte att öka 
likställigheten inom staden. 
 
Förvaltningens ställer sig emot förslaget om en centraliserad 
handläggning av insatserna ledsagning/ledsagarservice och 
kontaktperson. Insatserna inom LSS och Sol ska vara lättillgängliga 
för de människor som behöver dem och en centraliserad 
handläggning riskerar att skapa hinder och utanförskap samt bidra 
till social isolering. 
 
Förvaltningen föreslår att Järva stadsdelsnämnd godkänner 
förvaltningens tjänstutlåtande och överlämnar det till 
kommunstyrelsen som svar på remissen. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2024/449-1 Följebrev Motion om att centralisera 
handläggningen av ledsagning/ledsagarservice och biträde av 
kontaktperson 

 JÄRVA 2024/449-1.1 Motion om att centralisera 
handläggningen av ledsagning/ledsagarservice och biträde av 
kontaktperson 
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 JÄRVA 2024/449-2 (Godkänd - R 1) Remiss - Motion om 
att centralisera handläggningen ledsagning/ledsagarservice 
och biträde av kontaktperson 
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§ 12 
Motion om att förenkla för bilpooler och 
bildelningstjänster  
Svar på remiss från kommunstyrelsen, KS 2024/576 
JÄRVA 2024/525 
 

Beslut  
1. Järva stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen 
som svar på remissen. 

2. Ärendet justeras omedelbart 
 

Sammanfattning av ärendet  
Förvaltningen är på ett övergripande plan positiv till bilpooler men 
det är främst trafikkontoret och parkeringsbolagen som har rådighet 
över frågan. Trots att många invånare är intresserade av bilpooler 
och trots att bilpooler ses som en positiv del av utvecklingen i 
stadens transportsystem så anser förvaltningen att det inte motiverar 
att göra om stadens mark till privat parkeringsmark. Städdagar och 
vinterväghållning är så pass viktiga för stadens tillgänglighet och 
intryck att det inte bör ändras endast för parkering. 
 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta enligt förvaltningens förslag. 
  
Patrick Amofah (C) lade fram ett förslag och föreslog att nämnden 
skulle ställa sig bakom det. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) ställde förslagen mot varandra 
och fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 
  
Reservation 
Patrick Amofah (C) reserverade sig mot nämndens beslut till 
förmån för eget förslag enligt följande: 
  

1. Att tillstyrka motionen 
2. Att därutöver anföra 

  
Centerpartiet välkomnar stadsdelsförvaltningens positiva inställning 
till vår motion om en förenkling av regelverket och bättre 
förutsättningar för bilpooler och bildelningstjänster. Stadens mål att 
minska fordonstrafiken med 30 procent samt reducera 
transportsektorns klimatpåverkan kräver att användningen av såväl 
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fordonsflotta som gatuutrymme optimeras. En bilpoolsbil kan 
ersätta 5-8 privatägda bilar, vilket frigör stora ytor i staden för andra 
ändamål än parkering. Som landets största kommun bör Stockholm 
vara drivande i arbetet att få till åtgärder på nationell nivå för att 
öka spelutrymmet för hur gatuutrymmet kan fördelas för olika 
ändamål. Centerpartiet vill likväl uppmana samtliga förvaltningar 
att gemensamt finna möjligheter för bilpooler inom befintliga 
strukturer som en del av stadens framkomlighetsstrategi. 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2024/525-1 Följebrev Motion om att förenkla för 
bilpooler och bildelningstjänster, KS 2024/576 

 JÄRVA 2024/525-1.1 Motion om att förenkla för bilpooler 
och bildelningstjänster 

 JÄRVA 2024/525-2 (Godkänd - R 1) Motion om att förenkla 
för bilpooler och bildelningstjänster 
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§ 13 
Motion om att införa onödighetsinventering  
Svar på remiss från kommunstyrelsen KS 2024/490 
JÄRVA 2024/517 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 
och överlämnar det till kommunstyrelsen som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Jonas Naddebo (C) inkom den 15 april 2024 med en motion till 
kommunfullmäktige om att införa onödighetsinventering. 
Kommunstyrelsen har skickat motionen på remiss till Järva 
stadsdelsnämnd för yttrande. I motionen föreslås att Stockholms 
stads samtliga kommunala förvaltningar och kontor inför så kallade 
onödighetsinventeringar. Vidare föreslås att Stockholms stads 
samtliga kommunala förvaltningar och kontor genomför ”anti-
pilotprojekt” där uppgifterna som hittats i 
onödighetsinventeringarna slopas under en begränsad period med 
syfte att spara resurser. Förvaltningen ser att det redan finns starkt 
stöd inom stadens kvalitetsprogram och personalpolicy för att sluta 
göra sådant som inte skapar värde och är tveksam till behovet av att 
införa metoderna onödighetsinventering och anti-pilotprojekt som 
obligatoriska för alla nämnder och bolag. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta enligt förvaltningens förslag. 
  
Patrick Amofah (C) lade fram ett förslag och föreslog att nämnden 
skulle ställa sig bakom det. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) ställde förslagen mot varandra 
och fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 
  
Reservation 
Patrick Amofah (C) reserverade sig mot nämndens beslut till 
förmån för eget förslag enligt följande: 
  

1. Att bifalla motionen 
2. Att därutöver anföra följande: 

  
Centerpartiet tycker att det är bra att Järva stadsdelsförvaltningen 
ser att en onödighetsinventering kan bidra till att sätta fokus på en 
del av stadens kvalitetsarbete. Förvaltningen ser 
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onödighetsinventeringen som ett begränsat initiativ/arbetsinsats som 
inte behöver ta allt för mycket tid i anspråk och som kan vara 
möjligt att testa att genomföra sådana inventeringar för att 
undersöka om det stödjer stadens kvalitetsarbete. 
  
Förvaltningen anser att motionens syfte och mål redan sker inom 
befintligt arbetssätt, och att metoderna för att uppnå kvalitet och 
effektivitet redan finns inom befintligt uppdrag och arbete. Detta 
var ett väntat svar som tyvärr ignorerar en central aspekt av 
kvalitetsarbetet: behovet av att aktivt identifiera och avveckla 
arbetsuppgifter som inte längre skapar värde. Ingen sysslar 
avsiktligt med onödiga arbetsuppgifter – det ligger i sakens natur att 
man inte är medveten om dessa. Det är en utmaning som inte får 
underskattas och där anti-piloter är en del av lösningen. 
  
Anti-piloter tillåter oss att ifrågasätta och tillfälligt slopa 
arbetsmoment och rutiner som, trots att de kan upplevas som 
nödvändiga, kanske inte längre fyller en funktion. Om en uppgift 
eller rutin visar sig vara viktig kan den enkelt återupptas. Om den 
däremot visar sig överflödig eller endast användbar för ett fåtal, ger 
det en möjlighet att ompröva och effektivisera arbetssättet. 
  
Vidare kan det finnas en tvekan hos medarbetare att ifrågasätta 
överordnade eller etablerade rutiner, såsom möten som upplevs som 
onödiga. Anti-piloter kan hjälpa till att bryta dessa mönster genom 
att systematiskt undersöka om vissa möten eller arbetsmoment kan 
reduceras, anpassas, eller helt tas bort. 
  
Förvaltningen hänvisar till stadens Kvalitetsprogram, som är en 
viktig del av Stockholms stads övergripande kvalitetsarbete. Dock 
lyfter programmet inte specifika metoder för att praktiskt 
genomföra detta arbete. Att införa anti-piloter, som framgångsrikt 
har testats i andra kommuner, skulle ge Stockholm en unik 
möjlighet att främja innovation och effektivisering i linje med 
Kvalitetsprogrammets ambitioner. 
  
Trots stadens befintliga insatser kvarstår en mängd dubbelarbete 
och ineffektiva processer, till exempel där analoga och digitala 
arbetssätt överlappar. Centerpartiet vill ge Stockholms stad de bästa 
förutsättningarna för att bli en föregångare inom kommunal 
effektivitet och innovation. Genom att införa 
onödighetsinventeringar och anti-piloter kan vi aktivt adressera och 
åtgärda dessa problem, vilket skapar ett mer dynamiskt och 
innovativt arbetsklimat som gynnar både stadens medarbetare och 
invånare. 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2024/517-1 Följebrev Motion om att införa 
onödighetsinventering, KS 2024/490 
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 JÄRVA 2024/517-1.1 Motion om att införa 
onödighetsinventering 

 JÄRVA 2024/517-2 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 
Remiss - Motion om att införa onödighetsinventering 
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§ 14 
Reviderade riktlinjer för handläggning av ärenden 
gällande ensamkommande barn och unga  
Svar på remiss från kommunstyrelsen, KS 2024/667 
JÄRVA 2024/619 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 
och överlämnar det till kommunstyrelsen som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har remitterat reviderade riktlinjer för 
handläggning av ensamkommande barn och unga till 
stadsledningskontoret och ett antal stadsdelsförvaltningar. Syftet 
med riktlinjerna är att säkerställa rättssäkerhet och likabehandling i 
staden när det gäller utredning, bedömning och tillgång till de 
insatser som socialtjänsten erbjuder. I de reviderade riktlinjerna har 
dispositionen ändrats, texterna uppdaterats och nya avsnitt lagts till 
för att vara förenligt med gällande lagstiftning. Därutöver har 
handläggningsprocessen konkretiserats och förtydligats. 
 
Förvaltningen är positiv till förslaget om nya riktlinjer och anser att 
de är förenliga med aktuellt regelverk med vissa kompletterande 
och förtydligande skrivningar om exempelvis ensamkommande 
barns försörjning avsnitt 4.4 och dygnsschablon avsnitt 5.2.2. 
Förvaltningen ser att en av styrkorna i förslaget är att målgruppen 
har utökats till att även gälla ärenden som rör barn och unga som 
varit asylsökande och fått tillfälligt eller permanent 
uppehållstillstånd, är kvotflyktingar, massflyktingar, papperslösa, 
EU/ EES-medborgare utan uppehållsrätt eller uppehållstillstånd. 
Vilket innebär att barn och ungdomar som vistas i staden får stöd 
och hjälp som de behöver utifrån lika behandling. 
 
Förvaltningen föreslår att Järva stadsdelsnämnd godkänner 
förvaltningens tjänsteutlåtande och överlämnar det till 
kommunstyrelsen som svar på remissen. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta enligt förvaltningens förslag. 
  
Patrick Amofah (C) lade fram ett förslag och föreslog att nämnden 
skulle ställa sig bakom det. 
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Beslutsgång 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) ställde förslagen mot varandra 
och fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 
  
Reservation 
Patrick Amofah (C) reserverade sig mot nämndens beslut till 
förmån för eget förslag enligt följande: 
  

1. Att delvis godkänna förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på remissen 

2. Att riktlinjer för handläggning av ärenden gällande 
ensamkommande barn och unga kompletteras med vad som 
anförs nedan 

3. Att därutöver anföra följande: 
  
Vi välkomnar de reviderade riktlinjerna som bättre svarar upp mot 
nuvarande lagar och rekommendationer i syfte att säkerställa en 
rättssäker och rättvis handläggning över hela staden. Samtidigt 
saknar vi tydlighet kring vikten av att snabbt möjliggöra för den 
unge att lära sig det svenska språket, en ovärderlig nyckel för att 
integreras i samhället. 
  
Det finns idag en stor grupp elever som har mycket låga kunskaper i 
svenska språket och som får svårt att hänga med i skolarbetet. När 
ensamkommande barn och unga kommer till staden bör det 
skyndsamt göras en bedömning gällande individens språkkunskaper 
och därefter sättas in den språkträning som behövs för att personen 
ska ha en ärlig chans att klara av skolan. Modersmålet är en fortsatt 
viktig resurs i arbetet med elevers språk- och kunskapsutveckling 
där utvecklingen ska ske i samverkan med övriga ämnen. 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2024/619-1 Följebrev Reviderade riktlinjer för 
handläggning av ärenden gällande ensamkommande barn 
och unga, KS 2024/667 

 JÄRVA 2024/619-1.2 Bilaga - Riktlinjer för handläggning 
av ärenden gällande ensamkommande barn och unga 

 JÄRVA 2024/619-1.1 Socialförvaltningens tjänsteutlåtande - 
Reviderade riktlinjer för handläggning av ärenden gällande 
ensamkommande barn och unga 

 JÄRVA 2024/619-2 (Godkänd - R 1) Reviderade riktlinjer 
för handläggning av ärenden gällande ensamkommande barn 
och unga 
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§ 15 
Motion om ny policy för mikromobilitetsfordon  
Svar på remiss från kommunstyrelsen KS 2024/683 
JÄRVA 2024/592 
 

Beslut  
1. Järva stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen 
som svar på remissen. 

2. Ärendet justeras omedelbart. 
  
  
 

Sammanfattning av ärendet  
Förvaltningen anser att det är viktigt att det finns olika typer av 
fordon för att alla ska kunna transportera sig på ett smidigt och 
säkert sätt inom staden. Förslaget att förändra gällande reglering 
skulle innebära en fördel vad gäller elsparkcyklar i uthyrningssyfte 
mot andra fordon som exempelvis cyklar då tidsbegränsning 24 
timmar gäller för samtliga fordon. 
 
Polisen ansvarar för tillstånd att placera ut uthyrningsfordon och ger 
staden viss möjlighet genom remiss att exempelvis ställa krav på 
plats men inte på vilket företag som får tillstånd. 
 
Då detta är ett ganska nytt inslag, både i stadsbilden och som 
transportsätt, kommer utveckling att ske av både regler och 
hantering utifrån ny kunskap och behov. Samtidigt är det positivt 
med möjligheten att ta sig från en plats till annan med yt- och 
energieffektiva alternativ. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta enligt förvaltningens förslag. 
  
Ghazal Saberian (SD) lade fram ett förslag och föreslog att 
nämnden skulle ställa sig bakom det. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) ställde förslagen mot varandra 
och fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 
  
Reservation 
Ghazal Saberian (SD) reserverade sig mot nämndens beslut till 
förmån för eget förslag enligt följande: 
Vi yrkar bifall till motionen. 
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Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2024/592-1 Följebrev Motion om ny policy för 
mikromobilitetsfordon, KS 2024/683 

 JÄRVA 2024/592-1.1 Motion om ny policy för 
mikromobilitetsfordon 

 JÄRVA 2024/592-2 (Godkänd - R 1) Remiss - Motion om 
ny policy för mikromobilitetsfordon 
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§ 16 
Remiss - Motion om effektiva feriejobb för unga  
JÄRVA 2024/580 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 
och överlämnar detta till kommunstyrelsen som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Järva stadsdelsnämnd har ombetts att yttra sig över en motion från 
kommunstyrelsen. I motionen föreslår Gabriel Kroon (SD) för 
Sverigedemokraterna att kommunfullmäktige ger 
arbetsmarknadsnämnden i uppdrag att beställa en vetenskaplig 
utvärdering om den långsiktiga effekten av kommunala feriejobb 
för olika grupper. 
 
Förvaltningen ser i enlighet med motionen inga nackdelar med att 
utvärdera insatser via fördjupade egna analyser, eller 
forskningsuppdrag för att säkra kostnadseffektivitet och insatsers 
effekt. Förvaltningen bedömer emellertid att det inte är något som 
motsäger att staden kan använda sig av studiernas resultat som 
redan genomförts. Förvaltningen bedömer att en fördjupad studie 
avseende feriearbetets effekt, behöver analyseras i relation till de 
faktorer som prioriteras inom ramen för Järvas behov, såsom 
trygghetsarbetet. 
 
Järva stadsdelsförvaltning anser att det i nuläget finns utmaningar 
med att matcha och säkra bra arbetsplatser för samtliga ca 2500 st 
ferieungdomar som ska hålla hög kvalitet och ge en god 
arbetslivserfarenhet. Förvaltningen anser därför att frågan om det 
stora antalet ferieungdomar som ska matchas mot kvalitativa 
arbetsplatser varje år är och bör vara en fråga som behöver följas i 
nära samverkan emellan förvaltningarna för att utveckla kvaliteten i 
ferieanställningarna. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2024/580-1 Följebrev Motion om effektiva feriejobb 
för unga, KS 2024/682 
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 JÄRVA 2024/580-1.1 Motion om effektiva feriejobb för 
unga 

 JÄRVA 2024/580-2 (Godkänd - R 1) Motion om effektiva 
feriejobb för unga 
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§ 17 
Stockholms stads program för de mänskliga 
rättigheterna  
Svar på remiss från kommunstyrelsen 
JÄRVA 2024/631 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 
och överlämnar det till kommunstyrelsen som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har skickat ut handlingar för Stockholms stads 
program för de mänskliga rättigheterna till Järva stadsdelsnämnd för 
yttrande. Stockholms stad har sedan 2018 haft flera olika 
styrdokument för att säkerställa de mänskliga rättigheterna. I det 
nya programförslaget samlar staden arbetet i ett och samma 
program. Syftet med programmet är att ge vägledning för stadens 
samtliga nämnder och bolagsstyrelser i arbetet med att säkerställa 
de mänskliga rättigheterna. Förvaltningen ställer sig överlag positiv 
till programförslaget och ambitionen att samla det 
rättighetsbaserade arbetet. Förvaltningen anser samtidigt att 
ansvarsfördelning avseende att omsätta programmet till handling, 
liksom vilka prioriteringar och åtgärder som ska bidra till 
förverkligandet av programmets mål, bör förtydligas. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta enligt förvaltningens förslag. 
  
Åsa Nilsson Söderström (L) lade fram ett förslag och föreslog att 
nämnden skulle ställa sig bakom det. 
  
Patrick Amofah (C) lade fram ett förslag och föreslog att nämnden 
skulle ställa sig bakom det. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) ställde förslagen mot varandra 
och fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 
  
Reservation 1 
Åsa Nilsson Söderström (L) reserverade sig mot nämndens beslut 
till förmån för eget förslag enligt följande: 

1. Att delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut. 
2. Att Stockholms stads program för de mänskliga 

rättigheterna kompletteras i enlighet med som anförs nedan. 
3. Att därutöver anföra följande. 
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Stockholms stad ska vara frihetens stad där varje individ fritt kan 
forma sitt liv, utan att begränsas av diskriminering eller rasism i 
någon form. Vi ser dock flera brister i det föreslagna övergripande 
programmet för de mänskliga rättigheterna. 
  
En lärdom från tidigare stadsövergripande styrdokument är att de 
bör vara så konkreta som möjligt med tydliga mål och uppdrag för 
stadens nämnder och bolag. En överhängande risk är annars att det 
enbart bidrar till ökad administration utan reell förbättring. 
Styrdokument och handlingsplaner behöver kunna följas upp. Det 
föreslagna programmet är i sin nuvarande form dessvärre långt ifrån 
ett tydligt styrande dokument som nämnder och bolag kan förhålla 
sig till. Konkretisering i åtgärder och styrmedel är centralt för den 
här typen av program. 
  
Den här typen av program fokuserar ofta på information och 
kunskapshöjande insatser. Vi vill därför betona vikten av att även 
fokusera på konkreta åtgärder och stöd riktade till personer som 
drabbas, t.ex. hur de ska kunna ta tillvara sina rättigheter. 
  
Det är också anmärkningsvärt att antisemitism, afrofobi och hatbrott 
knappt ges något utrymme i programmet. Liberalerna har vid ett 
flertal tillfällen påtalat att antisemitismen skiljer sig från rasism och 
behöver adresseras specifikt. Likaså behöver ett program för de 
mänskliga rättigheterna, som tar sikte på att motverka all form av 
rasism, lyfta problematiken med hatbrott. Vad gäller hatbrott löper 
just afrosvenskar störst risk att utsättas och är överrepresenterade i 
fall med direkt våld. Stadens arbete mot hatbrott får inte bli en 
undanskymd del i ett övergripande styrdokument mot rasism. 
  
Vi ser slutligen problem med att ersätta nuvarande styrdokument 
innan det finns nya handlingsplaner på plats. Det riskerar att skapa 
ett glapp i pågående arbete. 
  
Reservation 2 
Patrick Amofah (C) reserverade sig mot nämndens beslut till 
förmån för eget förslag enligt följande: 
  

1. Att delvis godkänna förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på remissen 

2. Att Stockholms stads program för de mänskliga 
rättigheterna kompletteras med vad som anförs nedan 

3. Att därutöver anföra följande: 
  
Alla människor är födda fria och lika i värde och rättigheter. För 
Centerpartiet är rätten till självbestämmande central; alla 
stockholmare ska ha rätt att bestämma över sitt eget liv och sin egen 
framtid, fria från kränkningar, diskriminering och rasism. 
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Vi välkomnar initiativet med ett sammanhållet program för de 
mänskliga rättigheterna i Stockholm. Vi instämmer i Järva 
stadsdelsförvaltningens förslag om att det skulle kunna framgå 
tydligare i programmet om hur arbetet för att minska stuprören 
mellan de olika perspektiven ska gå till i praktiken, dels avseende 
arbetet med handlingsplanerna, dels i relation till de program som 
angränsar till MR-programmet men även rent 
organisatoriskt.  Centerpartiet ser också att programmet saknar de 
tydliga ansvarsstrukturer som är nödvändiga för att säkerställa 
effektiv implementering och uppföljning. Dessutom saknas 
genomförandeansvar som förvaltningen påpekar enligt nedan, 
’’Förvaltningen anser att MR-programmet i jämförelse med andra 
program (till exempel stadens miljöprogram) skulle kunna utveckla 
beskrivningen av genomförandeansvar. Genom att, som i nuvarande 
förslag, fördela ansvaret på alla försvåras möjligheten till överblick 
i arbetet, vilket i sin tur gör det svårare att ta fram konkreta åtgärder 
och fördjupa arbetet’’ 
  
Vi instämmer i Järva stadsdelsförvaltningens förslag om till 
exempel att staden undersöker möjligheten att införa lokala 
samordnarfunktioner för MR-arbetet med specialistkompetens. Det 
finns sedan ett par år tillbaka uttalat i budget att det ska finnas 
lokala miljö- och klimatsamordnare men ingen motsvarighet 
avseende MR-arbetet. Det bör därtill förtydligas vad som är 
prioriterat i stadens MR-arbete inte minst med tanke på målet om 
jämlika livsvillkor för alla stockholmare. Förutom vilka grupper och 
maktordningar som stadens MR-arbete ska fokusera på bör både 
MR-programmet och kommande handlingsplaner tydliggöra vilka 
insatser som ska prioriteras och vilken eller vilka 
nämnder/förvaltningar och/eller verksamheter som har huvudansvar 
för genomförandet. Med nuvarande upplägg läggs mycket på 
enskilda medarbetare, verksamheter och/eller förvaltningar att tolka 
och prioritera i arbetet. 
  
Vi håller med förvaltningens synpunkter på MR programmet enligt 
följande från förvaltningens utlåtande: Förvaltningen anser vidare 
att MR-programmet ger lite vägledning kring, och inte tillräckligt 
lyfter, behovet av att omfördela makt i form av mandat och resurser 
för att förändra maktobalanser och motverka ojämlikhet. 
Förvaltningen saknar därtill beskrivning av insatser och 
prioriteringar för att motverka den ekonomiska ojämlikhet som lyfts 
fram i programmet. I programförslaget läggs istället stort fokus på 
arbetet med att ta fram metoder för delaktighet och analyser 
och/eller genomförandet av kompetenshöjande insatser. 
  
Centerpartiet instämmer i förvaltningens bild att ’’ny kunskap och 
nya metoder blir en viktig del i arbetet men anser samtidigt att det 
bör förtydligas att eventuell förändring är beroende av vad 
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medarbetare, verksamheter och/eller förvaltningar väljer att göra 
med den eller dessa. Ny kunskap, metoder eller analyser kan ofta 
synliggöra, men kommer inte i sig själva att förändra 
maktobalanser. Det är därför av stor vikt att MR-arbetet inte stannar 
vid att ta fram den här sortens verktyg och underlag’’ 
  
Centerpartiet ser bostäder som en central mänsklig rättighet. 
Programmet för mänskliga rättigheter nämner bostad som en 
grundläggande rättighet men saknar helt resonemang, åtgärder eller 
strategier riktade mot att förbättra den dysfunktionella 
bostadssituationen i Stockholm. Denna brist är allvarlig och 
undergräver programmets trovärdighet. 
  
Stockholms bostadsmarknad i sin nuvarande form gynnar de som 
redan är etablerade på den, och stänger samtidigt effektivt ute 
många från att ta sig in. De som står långt fram i bostadskön har 
oftast redan en tryggad boendesituation. Samtidigt bor många unga 
vuxna fortfarande hemma, ensamstående föräldrar med barn tvingas 
flytta runt på osäkra andra- och tredjehandskontrakt och personer 
med samhällsbärande yrken inte kan ta emot jobb Stockholm. 
  
Centerpartiet har därför föreslagit att alla bostäder i allmännyttan 
ska fördelas efter behov, inte efter antal år i bostadskön. Vi måste 
även tillgängliggöra socialt hållbara bostäder för hushåll med 
begränsade ekonomiska resurser. Har man inte en trygg 
boendesituation blir det ytterst svårt att tillgodogöra sig övriga 
mänskliga rättigheter som utbildning, arbete, hälsa, privatliv, vila 
och fritid. 
  
Ett program för de mänskliga rättigheterna som inte gör minsta 
ansats till att skapa en tryggare och mer rättvis boendesituation är i 
grunden bristfälligt och behöver omvärderas för att uppfylla sitt 
syfte. Centerpartiet i Stockholm är redo att leda denna förändring 
för att säkerställa att alla stockholmare kan leva ett fritt, värdigt och 
tryggt liv. 
  
Särskilt uttalande 
Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) lade fram ett särskilt uttalande enligt 
följande: 
  
Stockholm ska vara en stad där man kan leva i trygghet och frihet. 
Vi välkomnar därför att staden får ett mer samlat program för att 
säkerställa den visionen om allas människors lika värde och 
grundläggande rättigheter. Arbetet med att förverkliga dessa 
rättigheter får dock inte innebära att vissa grupper i samhället faller 
mellan stolarna. Vi ser en växande antisemitism i världen, Sverige 
och Stockholm vilket måste tas på allvar. Det judiska fotavtrycket 
har bidragit till det Stockholm vi känner i dag men judiska föräldrar 
vittnar om rädsla för att deras barn ska bli måltavlor för hot och 
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våld idag. Rädslan har lett fram till att få unga judar i dag vågar 
bära judiska symboler. Den oron har politiken ett ansvar för att ta på 
allvar. Det har konstaterats i statliga utredningar att den judiska 
minoriteten i Sverige i minst utsträckning får sina rättigheter 
tillgodosedda av kommuner och regioner, det är allvarlig kritik. När 
Stockholm nu får ett samlat program för de mänskliga rättigheterna 
som ska gälla för samtliga nämnder och bolagsstyrelser är det av 
största vikt att den judiska minoritetens verklighet i Stockholm inte 
åsidosätts. 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2024/631-1 Följebrev Stockholms stads program för 
de mänskliga rättigheterna, KS 2023/1159 

 JÄRVA 2024/631-1.2 Bilaga - Stockholms stads program för 
de mänskliga rättigheterna 

 JÄRVA 2024/631-1.1 Stadsledningskontorets 
tjänsteutlåtande - Stockholms stads program för de 
mänskliga rättigheterna 

 JÄRVA 2024/631-2 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 
Remiss - Stockholms stads program för de mänskliga 
rättigheterna 
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§ 18 
Stockholms stads program för stöd till anhöriga 2025-
2028  
Svar på remiss 2024/749 Kommunstyrelsen 
JÄRVA 2024/641 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 
och överlämnar det till kommunstyrelsen som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stockholms stads program för stöd till anhöriga 2021-2024 har 
reviderats och förslag till nytt program har remitterats till berörda 
nämnder. Nytt program föreslås gälla år 2025-2028. Ändringar i det 
uppdaterade dokumentet är bland annat ett förtydligande av syfte 
och mål med programmet samt ett förtydligande i skrivningen om 
den nationella anhörigstrategin. Ett avsnitt om mänskliga rättigheter 
för anhöriga i Stockholms stad har lagts till då detta tidigare 
saknats. I förslaget till nytt program finns fem prioriterade 
fokusområden med tillhörande aktiviteter. 
 
 
Förvaltningen ställer sig i huvudsak bakom förslaget till nytt 
program för stöd till anhöriga 2025-2028 men se behov av vissa 
ändringar och förtydliganden. Förvaltningen föreslår att stödsamtal 
ska ingå i stadsdelsnämndernas basutbud av anhörigstöd för 
tillhandahålla ett likvärdigt stöd för anhöriga i staden. Om 
stödsamtal ska ingå i en stadsövergripande verksamhet så vill 
förvaltningen påtala vikten av att det faktiska arbetet sker på plats i 
stadsdelarna. Detta utifrån intentionerna i nya socialtjänstlagen som 
påtalar vikten av tillgänglighet för medborgarna. Förvaltningen 
instämmer i utvärderingens rekommendationer att anhöriga till 
våldsutsatta och våldsutövare ska vara en uttalad målgrupp i stadens 
arbete med anhörigstöd och önskar en komplettering gällande detta 
i programmet. Förvaltningen ser även behov av ett tillägg gällande 
anhörigstöd för barn (0-17 år) som anhöriga till barn. Barn som 
anhöriga finns inom programmets alla utpekade målgrupper där den 
närstående kan vara minderårig och de bör därmed inte exkluderas 
från stöd utifrån sin ålder. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta enligt förvaltningens förslag. 
  
Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) lade fram ett förslag och föreslog att 
nämnden skulle ställa sig bakom det. 
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Åsa Nilsson Söderström (L) lade fram ett förslag och föreslog att 
nämnden skulle ställa sig bakom det. 
  
Patrick Amofah (C) lade fram ett förslag och föreslog att nämnden 
skulle ställa sig bakom det. 
  
  
Beslutsgång 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) ställde förslagen mot varandra 
och fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 
  
Reservation 1 
Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) reserverade sig mot nämndens beslut 
till förmån för eget förslag enligt följande: 
  

1. Att delvis godkänna förslaget till beslut. 
2. Att utreda och implementera en central, oberoende kanal för 

anhöriga att framföra 
  
  
Stockholms stads program för stöd till anhöriga har reviderats och 
förslag på nytt program har tagits fram. Nya anhöriggrupper har 
definierats såsom barn t.ex. vilket är bra, då dessa bör hanteras efter 
sina behov. Det framkommer att det finns fortsatta utmaningar med 
likvärdigheten i stadsdelsförvaltningarna. Samverkan är en 
framgångsfaktor. 
  
Moderaterna har efterfrågat en central oberoende instans för 
anhöriga för att kunna få hjälp vid klagomål och för att stödja och 
lämna synpunkter. Detta då det är svårt för anhöriga att veta var 
man ska vända sig. Detta rimmar väl med vad Sweco skriver i sin 
utvärdering. Anhörigstödet har utvecklats men programmet saknar 
en sammanhållen strategi för uppföljning och utvärdering. Detta 
kan bidra till mer effektivare och likvärdiga stödinsatser i hela 
staden samt en kunskapsbank med förbättringsområden. 
  
Reservation 2 
Åsa Nilsson Söderström (L) reserverade sig mot nämndens beslut 
till förmån för eget förslag enligt följande: 
  

1. Att delvis bifalla förvaltningens förslag till beslut. 
2. Att uppdra åt förvaltningen att komplettera programmet med 

beslut om att verka för ett samverkansavtal mellan staden 
och regionen gällande samarbete om uppsökande sjukvård 
för anhöriga till personer som drabbats av dödligt våld. 

3. Att därutöver anföra följande. 
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Vi välkomnar att det program för stöd till anhöriga som togs fram 
under den grönblå majoriteten föregående mandatperiod nu 
utvärderats och uppdaterats. Anhörigas situation är ofta både 
utmanande och osynliggjord. Det är därför viktigt att målgruppen 
särskilt uppmärksammas i enlighet med stadens program för stöd 
till anhöriga. 
  
Vi vill framförallt lyfta målgruppen anhöriga till personer som 
drabbats av dödligt våld. Det är en målgrupp som kräver särskild 
kompetens för att bemöta och förstå. När krisen inträffar är det 
viktigt att snabbt kunna möta anhöriga och erbjuda lämpliga 
stödinsatser på såväl lång som kort sikt. Vilket stöd som behövs är 
individuellt där vissa kan behöva praktisk hjälp en kortare tid och 
hjälp med myndighetskontakter, medan andra kan behöva 
kvalificerad traumabehandling. Det behövs därför ett tätare 
samarbete med regionen om uppsökande sjukvård för anhöriga till 
personer som drabbats av dödligt våld. Staden bör därför verka för 
att ta fram ett samverkansavtal med regionen om uppsökande stöd 
från vårdcentralerna vid krishändelser. 
  
  
Reservation 3 
Patrick Amofah (C) reserverade sig mot nämndens beslut till 
förmån för eget förslag enligt följande: 
  

1. Att delvis bifalla förslaget till program för stöd till anhöriga 
2. Att därutöver anföra följande 

  
Det mesta talar för att äldreomsorgen kommer, av demografiska 
skäl, bli hårt ansträngd framöver. Detta kommer i sin tur sätta extra 
press på anhöriga. Det är därför av stor vikt att särskilt tydliggöra 
att anhöriga utgör en frivillig insats och att staden bör ha en generös 
hållning för avlastning och stöd till anhöriga. Här behövs också en 
kontinuerlig uppföljning med den anhörige. Vi ser också positiv på 
Järva stadsdelsförvaltnings förslag om att ett stödsamtal ska ingå i 
stadsdelsnämndernas basutbud av anhörigstöd för att tillhandahålla 
ett likvärdigt stöd för anhöriga i staden. Om stödsamtal ska ingå i en 
stadsövergripande verksamhet så vill stadsdelsförvaltningen påtala 
vikten av att det faktiska arbetet sker på plats i stadsdelarna där 
personerna och verksamhetens finns. 
  
  
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2024/641-1 Följebrev Stockholms stads program för 
stöd till anhöriga, KS 2024/749 

 JÄRVA 2024/641-1.1 Socialförvaltningens samt 
Äldreförvaltningens tjänsteutlåtande - Stockholms stads 
program för stöd till anhöriga 
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 JÄRVA 2024/641-1.2 Bilaga - Förslag till program för stöd 
till anhöriga 

 JÄRVA 2024/641-1.3 Bilaga - Stockholms stads program för 
stöd till anhöriga 2021-2024 

 JÄRVA 2024/641-1.4 Bilaga - Rapport Utvärdering av 
Stockholm stads anhörigprogram 2021-2024 

 JÄRVA 2024/641-2 (Godkänd - R 1) Stockholms stads 
program för stöd till anhöriga 
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§ 19 
Ersättningsnivåer daglig verksamhet enligt lagen om 
stöd och service för vissa funktionshindrade (LSS)  
Svar på remiss från kommunstyrelsen, KS 2024/492 
JÄRVA 2024/554 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd godkänner tjänsteutlåtandet som svar på 
remissen och överlämnar det till kommunstyrelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har ombett Järva stadsdelsnämnd att yttra sig 
över förslag på förändringar i ersättningssystemet för daglig 
verksamhet enligt LSS senast 2024-10-31. Förvaltningen ställer sig 
positiv till förslag om att antalet nivåer i nuvarande 
ersättningssystem för daglig verksamhet (LSS) minskas från sju till 
fem. Ersättningen föreslås öka i de lägre nivåerna och minska i de 
högsta. Förvaltningen är även positiv till förslaget att brukare ges 
möjlighet att ha kvar sin plats inom daglig verksamhet under upp 
till sex månader efter att den enskilde fått anställning inom ordinarie 
arbetsmarknad. Syftet med förändringen är att möjliggöra en trygg 
övergång till arbetslivet för brukaren. Vidare ställer sig 
förvaltningen positiv till förslaget om tre olika ersättningsnivåer av 
timintervall för deltagandetimmar för en mer rättvis ersättning till 
utförarna utifrån närvaro. Föreslagna förändringar kan skapa bättre 
förutsättningar att bedriva verksamhet på ett bra sätt, utifrån 
brukarens behov. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2024/554-1 Följebrev Ersättningsnivåer daglig 
verksamhet (LSS), KS 2024/492 

 JÄRVA 2024/554-1.4 Bilaga - Föreslagen modell för 
ersättningsnivåer, Daglig verksamhet (LSS) 

 JÄRVA 2024/554-1.2 Bilaga - Matris Daglig verksamhet 
enligt 9 § 10 LSS 

 JÄRVA 2024/554-1.1 Bilaga - Frågor avseende daglig 
verksamhet enligt 9 § 10 LSS 
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 JÄRVA 2024/554-1.3 Stadsledningskontorets 
tjänsteutlåtande: Ersättningsnivåer daglig verksamhet (LSS) 

 JÄRVA 2024/554-2 (Godkänd - R 1) Ersättningsnivåer 
daglig verksamhet (LSS) 
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§ 20 
Motion om hemtjänst utan onödig byråkrati  
Svar på remiss från kommunstyrelsen, Stockholm stad. 
Dnr KS 2024/487 
JÄRVA 2024/610 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 
och överlämnar det till kommunstyrelsen som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Järva stadsdelsnämnd har ombetts att yttra sig över en motion från 
kommunstyrelsen vilken inkom till kommunfullmäktige 15 april 
2024. I motionen föreslår ledamöterna Jonas Naddebo och Thomas 
Wihlman, Centerpartiet att äldrenämnden ges i uppdrag att se över 
och återkomma med vilka av stadens insatser för äldre som kan 
ligga utanför biståndsbedömning och istället kan godkännas utifrån 
enkla urvalskriterier. Järva stadsdelsförvaltning ställer sig positiv 
till förslaget att äldrenämnden ges i uppdrag och se över vilka 
insatser som kan ligga utanför biståndsbedömningen. Förslaget 
behöver dock utredas grundligt gällande kriterier för ålder och vilka 
insatser som ska ingå. I detta utredningsarbete behöver även andra 
faktorer vägas in så som exempelvis en ökande problematik 
gällande välfärdsbrott, risken för exkludering av de som lever i 
digitalt utanförskap samt den pågående processen med nya 
socialtjänstlagen. Förvaltningen föreslår att Järva stadsdelsnämnd 
godkänner förvaltningens tjänstutlåtande och överlämnar det till 
kommunstyrelsen som svar på remissen. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta enligt förvaltningens förslag. 
  
Patrick Amofah (C) lade fram ett förslag och föreslog att nämnden 
skulle ställa sig bakom det. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) ställde förslagen mot varandra 
och fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 
  
Reservation 
Patrick Amofah (C) reserverade sig mot nämndens beslut till 
förmån för eget förslag enligt följande: 
  

1. Att tillstyrka motionen 
2. Att därutöver anföra följande: 
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Centerpartiet välkomnar stadsdelsförvaltningens positiva inställning 
till vår motion om att se över vilka av stadens insatser för äldre som 
kan godkännas utifrån enkla urvalsprinciper istället för 
biståndsbedömning. Vi ser positivt på att en operativ styrgrupp har 
tillsats inom staden med syfte att ta fram ett konkret förslag på 
insatser som är lämpliga för staden att erbjuda utan onödig 
byråkrati, helt i enlighet med intentionerna i vår motion. 
  
Genom att tillstyrka vår motion skulle det frigöras tid för 
socialtjänsthandläggarna att kunna fokusera på mer krävande 
utredningar samtidigt som att trösklarna till äldreomsorgen skulle 
sänkas och stadens äldre skulle få mer frihet och självbestämmande. 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2024/610-1 Följebrev Motion om hemtjänst utan 
onödig byråkrati, KS 2024/487 

 JÄRVA 2024/610-1.1 Bilaga - Motion om hemtjänst utan 
onödig byråkrati 

 JÄRVA 2024/610-2 (Godkänd - R 1) Tjänsteskrivelse- 
Motion om hemtjänst utan onödig byråkrati  
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§ 21 
Anmälan till Inspektionen för vård och omsorg (IVO) av ej 
verkställda beslut enligt SoL och LSS – kvartal två 2024  
JÄRVA 2024/686 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner rapportering av ej verkställda beslut 
kvartal två, 2024 och lägger ärendet till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunerna har enligt socialtjänstlagen (SoL) och lag om stöd och 
service till vissa funktionshindrade (LSS) skyldighet att kvartalsvis 
rapportera gynnande beslut som inte har verkställts inom tre 
månader från beslutsdatum. Skyldigheten gäller även att rapportera 
avbrott i verkställigheten och återrapportera tidigare anmälda 
ärenden fram till dess att besluten är verkställda. Rapportering sker 
till Inspektionen för vård och omsorg (IVO). Rapportering sker 
även till äldrenämnden, socialnämnden och stadens revisorer. 
 
Förvaltningen rapporterar 50 ej verkställda beslut för kvartal två 
2024. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2024/686-1 (Godkänd - R 1) Anmälan till 
Inspektionen för vård och omsorg (IVO) av ej verkställda 
beslut enlig SoL och LSS-kvartal 2 

 

Sida 37 (45)



 
 

Järva stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 11/2024 
 

2024-09-26 

§ 22 
Medborgarförslag gällande lunch för pensionärer 65+ i 
Kista  
Anmälan av medborgarförslag 
JÄRVA 2024/724 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd beslutar att ge förvaltningen i uppdrag att 
bereda inkommet medborgarförslag gällande lunch för pensionärer 
65+ i Kista. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Inkommet medborgarförslag gällande lunch för pensionärer 65+ i 
Kista 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2024/724-2 Medborgarförslag gällande lunch för 
pensionärer 65+ i Kista_Bortredigerad 

 JÄRVA 2024/724-3 (Godkänd - R 1) Medborgarförslag 
gällande lunch för pensionärer 65+ i Kista 
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§ 23 
Anmälan av delegationsbeslut  
JÄRVA 2024/10 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd lägger anmälan till handlingarna. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2024/10-16 (Godkänd - R 1) Anmälan av 
delegationsbeslut  

 

Sida 39 (45)



 
 

Järva stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 11/2024 
 

2024-09-26 

§ 24 
Protokoll för pensionärsrådet  
JÄRVA 2024/5 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd lägger protokollet till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Protokoll från den 18 september anmäls. 
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§ 25 
Protokoll för funktionshinderrådet  
JÄRVA 2024/6 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd lägger protokollet till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Protokoll från den 19 september anmäls. 
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Järva stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 11/2024 
 

2024-09-26 

§ 26 
Inkomna skrivelser från nämndens ledamöter  
Inga skrivelser anmäldes. 
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Järva stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 11/2024 
 

2024-09-26 

§ 27 
Anmälan av inkomna och upprättade handlingar under 
augusti 2024  

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd lägger anmälan till handlingarna. 
 
Ärendet 
Förteckning för Järva stadsdelsnämnd (augusti) finns i pärm på 
sammanträdet. 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
lägga anmälan till handlingarna. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt ordförandens förslag. 
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Järva stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 11/2024 
 

2024-09-26 

§ 28 
Inkomna rapporter, protokollsutdrag med mera  

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd lägger rapporten till handlingarna. 
 
Ärendet 

 Beslut i Socialnämnden 2024-08-27 § 16 – Bostad med 
särskild service inom verksamhetsområdet socialpsykiatri 

 Protokoll från KPR, Kommunstyrelsens pensionärsråd, 
sammanträde den 17 september 2024 

  
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
lägga anmälan till handlingarna. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt ordförandens förslag. 
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Järva stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 11/2024 
 

2024-09-26 

§ 29 
Förvaltningens och nämndens information och frågor  
Inga frågor togs upp. 
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